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Nr. 551  din 31.01.2024 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 31 ianuarie 2024 

 
Cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 57/25.01.2024 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mureş în şedinţă ordinară pentru data de 

31.01.2024, ora 13.00. 
PREZENŢI: ABOS FERENCZ, BANCIU ELENA, BÎTA VALERIU-AUREL, CÎMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, ONOFREI DANIELA, MĂRCUŞ 

IOAN, TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL, ANDONE TEODOR, TODEA MARIA, URBAN WALTER-
MICHAEL, MARIAN TEODOR – RAUL.   

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela şi 
doamna consilier personal al primarului Cinca Laura. 
La lucrările şedinţei participă domnul Răşcanu Muşat. 

Doamna secretar general al u.a.t. Batoş - sunt prezenţi 13 consilieri, astfel, potrivit 
OUG nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinţa este legal constituită. Toate punctele 
înscrise pe ordinea de zi sunt însoţite de documentele prevăzute de Codul administrativ.  

În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al şedinţei extraordinare din data de 08.01.2024, dacă sunt 

completări, modificări, adăugiri? 
Se votează cu 9 voturi pentru şi 4 abţineri (Andone, Todea, Urban şi Marian). 
Domnul primar solicită suplimentarea ordinii de zi cu un punct: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul  „Reabilitarea și restaurarea ansamblului 

bisericii evanghelice – biserica, turnul-clopotniță, zidul de incintă, construire anexă 

grupuri sanitare și amenajarea terenului aferent din loc. Batoș, jud. Mureș”. 
Se supune la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul de hotărâre care va fi 

punctul 1 al ordinii de zi, restul proiectelor renumerotându-se, cine este pentru, 
împotrivă, abţineri? şi se votează în unanimitate cu 13 voturi pentru . 

Doamna secretar general – se supune la vot ordinea de zi cu modificările aduse, 

cine este: Pentru? Împotrivă? Abțineri?  
 

O R D I N E     D E    Z I 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul  „Reabilitarea și restaurarea 

ansamblului bisericii evanghelice – biserica, turnul-clopotniță, zidul de incintă, 

construire anexă grupuri sanitare și amenajarea terenului aferent din loc. Batoș, 
jud. Mureș” . 
2.Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului  „Reabilitarea și restaurarea 

ansamblului bisericii evanghelice – biserica, turnul-clopotniță, zidul de incintă, 
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construire anexă grupuri sanitare și amenajarea terenului aferent din loc. Batoș, 
jud. Mureș” şi a cheltuielilor legate de proiect. 

 3.Proiect de hotărâre privind prelungirea valabilităţii Planului Urbanistic General 

al comunei Batoş. 
4.Proiect de hotărâre privind aprobarea preţurilor de referinţă, a modului de 

valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei lemnoase provenită din 
fondul forestier proprietate publică a comunei Batoş, pentru anul 2024. 
5.Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 
februarie-aprilie 2024. 

6.Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului posturilor de asistent personal 
al persoanei cu handicap pentru anul 2024. 

7.Proiect de hotărâre privind nominalizarea de către Consiliul Local al comunei 
Batoş a doi consilieri locali care vor avea calitatea de evaluatori în cadrul Comisiei 

de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale secretarului general al 
comunei Batoş. 

8.Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Statutului „Asociației de 
Dezvoltare Intercomunitară ECOLECT MUREŞ”. 
9.Proiect de hotărâre privind înscrierea provizorie  în Cartea Funciară  a comunei 

Batoş a unor imobile situate în extravilan (Drumuri de acces, şanţuri, canale, 
terenuri neproductive) pe proprietar comuna Batoş – domeniu public, conform 
lucrărilor de înregistrare sistematică. 

 10.Cereri. 
 11.Diverse.  

 
Punctul 1. 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul  „Reabilitarea și restaurarea 

ansamblului bisericii evanghelice – biserica, turnul-clopotniță, zidul de incintă, 

construire anexă grupuri sanitare și amenajarea terenului aferent din loc. Batoș, 
jud. Mureș”. 

Doamna secretar general – această suplimentare a intervenit ca urmare a solicitării 
parohiei evanghelice, sunt prevederi în ghidul de finanţare şi este obligatorie pentru 

depunerea proiectului. În urma discuţiilor cu consultanţii s-a comunicat că este 
necesară o hotărâre separată de cea care era deja înscrisă pe ordinea de zi.  

 Domnul primar Cotoi Dumitru -  pe documente exxistă semnături şi ştampile? 
Doamna secretar general – au fost aduse de către parohia evanghelică 4 bibliorafturi, 
toate sunt copii ale documentelor pe care le deţin, semnate şi ştampilate. 

Domnul consilier Fulop Domokos – există un deviz general cu ce lucrări se vor face? 
Doamna secretar general – există toată documentaţia tehnico-economică, devizul, DALI-
ul şi toate studiile, avize, inclusiv descrierea lucrării. Acestea sunt anexe ale proiectului 

de hotărâre. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 13 voturi pentru . 

Se adoptă hotărârea nr. 5 din 31.01.2024 privind aprobarea documentației 

tehnico-economice și a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul  

„Reabilitarea și restaurarea ansamblului bisericii evanghelice – biserica, turnul-

clopotniță, zidul de incintă, construire anexă grupuri sanitare și amenajarea 

terenului aferent din loc. Batoș, jud. Mureș” 
 

 Punctul 2. 



2. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului  „Reabilitarea și restaurarea 

ansamblului bisericii evanghelice – biserica, turnul-clopotniță, zidul de incintă, 

construire anexă grupuri sanitare și amenajarea terenului aferent din loc. Batoș, 
jud. Mureș” şi a cheltuielilor legate de proiect. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – în urma discuţiilor avute angajamentul este strict 
pentru 2%, fără alte cheltuieli. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 13 voturi pentru . 
 Se adoptă hotărârea nr. 6 din 31.01.2024 privind aprobarea proiectului  

„Reabilitarea și restaurarea ansamblului bisericii evanghelice – biserica, turnul-

clopotniță, zidul de incintă, construire anexă grupuri sanitare și amenajarea 

terenului aferent din loc. Batoș, jud. Mureș” şi a cheltuielilor legate de proiect. 
 

Punctul 3.  

3. Proiect de hotărâre privind prelungirea valabilităţii Planului Urbanistic 
General al comunei Batoş. 

Doamna secretar general – PUG-ul a fost prelungit până la data de 31.12.2023. La 

această dată există PUG în lucru doar că lucrările merg foarte încet. Dacă nu se 
prelungi termenul de valabilitate nu vom mai putea emite certificate de urbanism şi 

autorizaţii de construire. Cetăţenii vor obţine aceste documente direct de la Consiliul 
Judeţean şi vor trebui să întocmească PUZ sau PUD.   

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 13 voturi pentru.  
Se adoptă hotărârea nr. 7 din 31.01.2024 privind prelungirea valabilităţii Planului 
Urbanistic General al comunei Batoş. 

 
Punctul 4. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţurilor de referinţă, a modului de 

valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei lemnoase provenită din 
fondul forestier proprietate publică a comunei Batoş, pentru anul 2024. 

 Domnul consilier Gliga Ioan – astăzi am primit şi de ocolul silvic Lunca Bradului 
cota propusă pentru tăiere în anul 2024, respectiv 1200 mc, nu am primit încă de la O.S 
Răstoliţa şi Valea Şieului. Valorile după care se vor calcula APV-urile sunt prevăzute ăn 

Decizia nr. 308/2023, anexe şi la proiectul de hotărâre.  
Domnul consilier Abos Ferencz – materialul lemnos de construcţie se poate da şi la 
cetăţeni.  

Domnul consilier Gliga Ioan – când va fi marcat la ocoalele silvice.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – ar fi bine să ştim şi preţurile de pe piaţă.  

Domnul consilier Abos Ferencz – trebuie interest şi văzut cât e preţul la licitaţie.  
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu  13 voturi pentru . 

Se adoptă hotărârea nr. 8 din 31.01.2024 privind aprobarea preţurilor de 

referinţă, a modului de valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei 
lemnoase provenită din fondul forestier proprietate publică a comunei Batoş, 

pentru anul 2024. 
 
Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 
februarie-aprilie 2024. 

1.Doamna consilier Onofrei Daniela – îl propun pe domnul Mărcuş Ioan . 
2.Domnul consilier Gliga Ioan – îl propun pe domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel.  



Domnul preşedinte de şeedinţă, supun la vot propunerile în ordinea făcută:  

-propunerea nr. 1 se votează cu 6 voturi pentru ( Mărcuş, Abos, Fulop, Marian, 
Urban, Onofrei) şi restul abţineri. 
- propunerea nr. 2 se votează cu 7 voturi pentru ( Andone, Gliga, Tămăşan, Bîta, 

Câmpean, Todea, Banciu ) şi restul abţineri. 
În urma votului se adoptă hotărârea nr. 9 din 31.01.2024 privind alegerea 

preşedintelui de şedinţă pentru lunile februarie-aprilie 2024, domnul Tămăşan 

Emil – Cornel.  
 

Punctul 6. 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului posturilor de asistent personal 
al persoanei cu handicap pentru anul 2024. 

Doamna secretar general – propunerea este pentru 20 posturi, dacă va fi cazul se va 
solicita consiliului local modificarea numărului.  

Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
votează cu  13 voturi pentru. 

Se adoptă hotărârea nr. 10 din 31.01.2024 privind aprobarea numărului 

posturilor de asistent personal al persoanei cu handicap pentru anul 2024. 
 
Punctul 7. 

7. Proiect de hotărâre privind nominalizarea de către Consiliul Local al comunei 
Batoş a doi consilieri locali care vor avea calitatea de evaluatori în cadrul Comisiei 

de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale secretarului general al 
comunei Batoş. 

Domnul consilier Gliga Ioan – propun a fi aceeaşi consilieri locali, domnii Mărcuş Iona 
şi Tămăşan Emil.  

Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supun la vot propunerile făcute şi se 
votează cu  13 voturi pentru. 

Se adoptă hotărârea nr. 11 din 31.01.2024 privind nominalizarea de către 
Consiliul Local al comunei Batoş a doi consilieri locali care vor avea calitatea de 

evaluatori în cadrul Comisiei de evaluare a performanțelor profesionale individuale 
ale secretarului general al comunei Batoş. 

 
Punctul 8. 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Statutului „Asociației de 
Dezvoltare Intercomunitară ECOLECT MUREŞ”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai primit un proiect de hotărâre pentru ceva 

disponibilizări de fonduri, asta însemnând că probabil va creşte taxa. Ştiu că este 
licitaţie în derulare dar preţul este cu ajustări.  

Domnul consilier Fulop Domokos – toate taxele cresc dar serviciile rămân aceleaşi. 

Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supun la vot proiectul de hotărâre şi se 
votează cu  12 voturi pentru şi 1 abţineere ( Fulop ). 

Se adoptă hotărârea nr. 12 din 31.01.2024 privind aprobarea modificării 

Statutului „Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ECOLECT MUREŞ”. 
 
Punctul 9. 

9. Proiect de hotărâre privind înscrierea provizorie  în Cartea Funciară  a 
comunei Batoş a unor imobile situate în extravilan (Drumuri de acces, şanţuri, 
canale, terenuri neproductive) pe proprietar comuna Batoş – domeniu public, 

conform lucrărilor de înregistrare sistematică. 



Domnul consilier Gliga Ioan – este lucrare pe cadastru sistematic, bunurile 

identificate se vor înscrie pe comună. 
Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supun la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu  13 voturi pentru . 

Se adoptă hotărârea nr. 13 din 31.01.2024 privind înscrierea provizorie  în 
Cartea Funciară  a comunei Batoş a unor imobile situate în extravilan (Drumuri de 
acces, şanţuri, canale, terenuri neproductive) pe proprietar comuna Batoş – 

domeniu public, conform lucrărilor de înregistrare sistematică. 
 

Punctul 10.  
10. Cereri. 
1.Cererea nr. 522/30.01.2024 – domnul Răşcanu Muşat solicită scutirea de taxe şi 

impozite locale începând cu data de 01.03.2022. Depune Sentinţa civilă nr. 441/2023 
conform căreia se admite acţiune aformulată de reclamant, obligă pârâta AJPIS Mureş 

să emită o nouă decizie iar drepturile să îi fie acordate cu data de întâi a lunii următoare 
depunerii cererii.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – încerc să dau un răspuns, am avut o discuţie cu 

doamnele de la taxe şi impozite, sigur va trebui să mergeţi la dânsele să faceţi o cerere, 
să anexaţi toate documentele, extras C.F, dacă aveţi maşină şi actele pentru ea. E foarte 
uşor pentru anul 2024. Retroactiv au rămas să studieze dacă se poate acorda. 

Doamna secretar general – mă scuzaţi că inteervin, trebuie văzut ce spune sentinţa, 
eu nu am vazut-o, dacă hotărăşte pentru retroactiv da, dacă nu nu se poate.  

Domnul Răşcanu Muşat – să explic odată, cu sumele retroactive este valoare foarte 
mică, 1000 şi ceva de lei. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt 200 lei/an. 

Domnul Răşcanu Muşat – pentru 1 an şi 10 luni să vină cei de la asociaţie cu facturi, 
am vorbit cu un jurist la Reghin, încă nu am un răspuns, să stabilim cu doamna 

secretară, dna contabilă. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – îmi dau seama că nu am explicat corect, în baza 

Decretului Lege 118 beneficiaţi de scutirea pe intravilan şi construcţii şi o maşină şi 

aveţi numai 200 lei /an. 
Domnul Răşcanu Muşat – dar mai e casa, taxa gunoi. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo e şi pentru contrucţie, se aplică la impozite, de 

taxele locale nu se beneficiază de scutire.    
Domnul Răşcanu Muşat -  în lege spune că şi taxe locale, urmează de comun acord  

cu dna secretară şi dna contabilă să stabilim.  
2.Cererile nr. 200/15.01.2024 şi nr. 120/09.01.2024 – solicită terenul din Batoş, nr. 

270 pentru construire casă de locuit.   

Domnul consilier Gliga Ioan – conform documentelor depuse terenul este în suprafaţă 
de 252 mp şi proprietar este Statul român.  

3.Cererea nr. 203/15.01.2024 – solicită folosinţa terenului de fotbal din Goreni.  

Domnul consilier Gliga Ioan – am discutat că dăm terenurile de fotbal la Asociaţia 
sportivă să le întreţină. 

Domnul consilier Abos Ferencz – am înţeles că la  Dedrad şi Batoş vor să facă 
antrenamente dar la Goreni şi la Uila? Cineva trebuie să îl cosească.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – au fost la mine băieţii şi au spus că nu le trebuie la 

Goreni şi Uila.  
4.Cererea nr. 4540/29.08.2023 – domnul Cinca Gheorghe solicită arondarea 

terenului din spatele punctului de lucru de la Goreni, nr. 256. 
Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – când a cumpărat a crezut că merge până 

în pârâu. 



Domnul consilier Abos Ferencz – şi acolo clădirea aia a crescut.  

Doamna secretar general – i s-a vândut şi o suprafaţă de teren, nu ştiu din cap să vă 
spun suprafeţe şi delimitare dar la şedinţa următoare scoatem lucrarea. Ce este în 
vecinătate este proprietatea publică a u.a.t.-ului. Acolo este un şanţ, nu cred ca Apele 

române o să îi permită să facă ceva.  
5.Cererea nr. 24/04.01.2024 – doamna Muntean Paula solicită teren pentru 

construirea unei case în incinta dispensarului uman vechi din Dedrad.  

Domnul consilier Abos Ferencz – ca să nu mai fie discuţii nu a venit răspunsul de la 
monumente.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan -nu se poate atribui deocamdată acolo, de la culte nu 
am primit nici un răspuns.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – omul se mai interesează şi în alte părţi, a mai 

solicitat, i-am spus că nu am primit răspuns de la Ministerul Culturii cu ce se va 
întâmpla acolo dar susţine că la noi e puterea şi că putem sau nu să îi dăm.   

Domnul consilier Abos Ferencz – de exemplu, dacă mama a cumpărat o casă de la 
IGR în centru şi eu trebuie să îmi fac tot acolo, nu îmi convine că îmi dă undeva eu 
vreau lângă ea.   

Domnul primar Cotoi Dumitru –este soluţie în altă parte, în secolul ăsta când există 
mijloace de transport nu cred că mai poţi motiva că eşti departe.  

Doamna secretar general – cetăţenii care solicită terenurile în baza Legii nr. 15 trebuie 

să îndeplinească nişte condiţii, autoritatea publică trebuie să aibe loturi de teren 
disponibile pentru a fi acordate cu titlu gratuit tinerilor până la 35 de ani, dar tot tu ca 

autoritate publică ai obligaţia de a respecta lista solicitărilor, regulamentul aprobat prin 
hotărâre şi legea prevede această obligaţie. Dacă sunt cereri de 5-10 ani pe care nu le-ai 
onorat ele rămân tot acolo înregistrate. 

Domnul consilier Bîta Valeriu-Aurel – pe capătul Dedradului mai sunt disponibile? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu vrea acolo. Acolo unde cere nu putem să îi 

acordăm, pentru dispensarul uman este solicitare depusă pentru a fi încadrat ca 
monument istoric.  

Domnul consilier Bîta Valeriu-Aurel – dacă nu vrea unde e disponibil e problema ei.  

Domnul consilier Fulop Domokos – de ce nu îşi face la casa părintească? 
 
Punctul 11. 

11. Diverse. 
1. Doamna consilier Banciu Elena – în data de 2 februarie la Căminul cultural din 

Batoş are loc o manifestare culturală organizată de Forumul german Batoş în colaborare 
cu cel din Reghin, sărbătoarea Maria Doch, vor participa grupuri din comună iar 
dumneavoastra sunteţi invitaţi la eveniment.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – vom avea la început de februarie o şedinţă, avem pe 
ordine bugetul şi alte hotărâri, încă nu am primit cereri de la sport, cultură deşi cu dna 
contabilă s-a creionat bugetul. Am mai discutat că  important să cumpărăm un 

buldoexcavator, un rezervor de apă la Batoş dacă mai sunt şi alte solicitări să le 
discutăm. Mulţumesc. 

2. Domnul consilier Mărcuş Ioan – cine organizează sărbătorile, festivităţile în 
comună? La 24 ianuarie cine a fost organizatorul? Aţi văzut pe facebook  
lucruri care ne înjosim, cu ce tot ce îi comuna în halul în care e, vorba aia, 

prost dar mai şi semnalizezi. Explicaţi un pic şi domnului Andone, văd că 
dânsul  e pe la toate, dacă aţi avut organizata fost invitată dna deputat, 

cumva oamenii  să ştie, nu după venim cu reproşuri că nu ne-am prezentat. 
Nu am venit pentru că la oameni nu le trebuie manifestările astea. 

Domnul viceperimar Gliga Ioan – dar aţi fost prezent.  



Domnul consilier Mărcuş Ioan – am fost prezent dar când am vazut că o transformăm în 

politică am plecat.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu m-i se pare că s-a transformat în politică. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – acum ce ar trebui, să fie puse buletine de vot pe masă? 

În momentul în care intervine un politician... 
Doamna consilier Todea Maria – acum chiar e exagerat. 
Domnul consilier Tămăşan Emil – dna deputat şi-a exprimat intenţia de a ajunge la 

Batoş şi face parte din circumscripţia noastră. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – e obligaţia ei să fie prezentă. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – trebuia anunţaţ că este invitată dna.  O fi a ei dar atunci 
nu e obligaţia mea să fiu prezent şi atunci nu vreau să iau reproşuri că nu am fost. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan-dar nu e nici o problemă, cine vrea participă cine nu, nu.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – bănuiesc că aţi citit tot ce a apărut pe facebook.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu nu îl pot opri nici pe deputat să vină, nici pe Andone 

să scrie. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – persoanele care incită  să nu mai aibă dreptul să 
organizeze, de exemplu am auzit că la Sărbătoarea mărului a vrut să plece omul cu 

scena din cauza scandalului.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – cu un contract încheiat, nu a vrut să facă ce i-a spus 
şeful lui. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan -nu e rolul nostru să evităm discuţiile? 
Doamna consilier Todea Maria – dar cine organizează nu poate răspunde de toată lumea 

ce scrie acolo.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – acum mă aştept eeu să fiu luat la rost de ce nu am fost. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dumneavoastră va luat apărarea, ştia că aţi lipsit 

motivat dar pe restul nu ne-a contactat să ne întrebe dacă am lipsit motivat sau nu.  
 Domnul preşedinte de şedinţă, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, vă mulţumesc pentru prezenţă şi declar închise lucrările 
şedinţei Consiliului local Batoş. 

 

               PREŞEDINTE DE SEDINŢĂ 
                           CONSILIER                                      Contrasemnează, 
                             Gliga Ioan                   SECRETAR GENERAL, 

                                                                                      Macarie Marcela 


